
 
 
 

ACTA GRUP IMPULSOR 

31 de gener de 2024  

18h Aula 1, CENTRE CÍVIC  

Punts tractats: 

 

Repassem les qüestions que s’han anat gestant des de l’última reunió i els 

deures que vam dir que faríem: 

S’ha acordat amb la Yayo Herrero de fer la seva conferència el dia 12 de març 

amb el títol: Imaginar futuros deseables: pueblos en transición. Parlem de la 

difusió d’aquest acte. Prepararem el cartell i farem una invitació per a: 

 Col·laboradors del V Fòrum: 

 Àrea de Medi Ambient (contactes) 

 Institut 

 Entitats 

 Poblacions veïnes 

 Mitjans de comunicació locals i comarcals (David Achell) 

 Àrees Ajuntament de Begues 

El taller de customització, que s’hauria de programar a l’abril, li direm a l’Anna 

Estany, o a Solidança que ofereix tallers d’aquest estil i té conveni amb 

l’Ajuntament. 

Altres idees que sorgeixen és una proposta de reutilització de la roba 

esportiva, autogestionada per les mateixes entitats del poble. 

També la restauració de mobles amb una possible xerrada per part del 

personal del Colomar. 

Taula de gestió de l’aigua a nivell domèstic. També seria molt bo poder tenir 

un servei d’assessorament municipal per gestionar correctament les aigües 

pluvials. 

 

Al maig s’hauria de programar la xerrada sobre jardineria amb poques 

necessitats hídriques. La Carme Pauci parlarà amb Bordes, que fan aquests 

tipus de tallers. 

Pel que fa a la cura dels boscos, en conversa amb el Liberto, explica que 

l’ajuntament ja fa actuacions importants en aquesta línia: l’explotació de 



 
 

boscos per a la biomassa i la neteja de les franges de protecció amb el ramat 

de les cabres. La majoria de boscos són privats. Els  boscos públics són la 

zona de les antenes i els comuns. La recollida de llenya per si volguéssim fer 

alguna actuació en aquesta línia està prohibida. 

Com a possibles actuacions se’ns acuden: 

 Instal·lar caixes niu per a ratpenats per afavorir la biodiversitat. 

 Enviar una circular als propietaris de boscos privats per tal d’animar-

los a complir amb els Plans d’explotació forestal aprovats per la 

Generalitat i que són d’obligat compliment. 

 Fer un document de bones pràctiques de la cura de boscos, que podria 

anar acompanyat de la circular anterior. 

Comunitats energètiques. El Toni ha fet recerca sobre aquest tema. A altres 

països funciona força bé però a l’estat espanyol hi ha pocs exemples que 

funcionen bé. Es necessita un grup impulsor que ho lideri. Normalment 

darrere hi ha l’Ajuntament. Es necessita voluntariat i moltes vegades s’ha de 

contractar un grup de gestió. El marc normatiu és molt complex i, sovint hi 

ha molt canvis. En determinats models es necessita un capital inicial, socis, 

etc. La burocràcia també és important i els tràmits no són senzills. Molt sovint 

hi ha manca de compromís i de motivació. Creiem que tot això és molt 

complex per tirar-ho endavant des del Grup Impulsor, sobretot perquè des 

de l’ajuntament també ens han fet arribar la complexitat d’aquesta iniciativa. 

La Carlota ens porta dos exemples de grups, plataformes, etc sobre 

reutilització i reciclatge a Begues. 

Grup Donacions: 

https://chat.whatsapp.com/JHF7AcEuLXh55ju5Gn6rfC 

Donaciones Beguetanes Infantil: 

https://chat.whatsapp.com/GDXMcCuZqsiDmZ6FAavmx7 

Per a la propera reunió quedem que treballarem les càpsules videogràfiques 

tenint en compte que primer haurem de parlar amb el David Achell per tal 

que ens orienti una mica sobre la feina que com ha Grup Impulsor hem de 

fer. 

Propera reunió: 28 de febrer 
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